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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

МЕДИЦИНСКИЯТ ЦЕНТЪР В ТВЪРДИЦА ДА БЪДЕ НОМИНИРАН 
ЗА НАГРАЖДАВАНЕ - ПРЕДЛОЖИХА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ. 

РАЛИ „ТВЪРДИЦА“ СЕ ОТЛАГА ЗА ПО-КЪСНО.
ВСИЧКИ КМЕТОВЕ НА ОБЩИНАТА ДА БЪДАТ ВПИСАНИ 

В ПОЧЕТНАТА КНИГА
Изказвания, питания, становища и предложения на граждани от 46-то 

редовно заседание на ОбС – Твърдица, проведено на 03.06.2022 г.

Мирослав Дяков – пред-
седател на ОбС По първа 
точка от дневния ред – из-
казвания, питания, станови-
ща и предложения на граж-
дани, моля заповядайте.

Тодор Бакалов – об-
щински съветник: Аз имам 
предложение, макар и далеч 

от 14 октомври – Петковден. Когато номини-
раме за награждаване, да номинираме Меди-
цинския център в Твърдица, които изнесоха 
голяма тежест от ковида, не се знае какво 
още предстои, и да им бъде осигурен портати-
вен медицински монитор, който струва около 
1200-1300 лв. Има шест – седем функционал-

ни параметъра, които ме-
рят кръвно налягане, пулс, 
сатурация. Голямо затруд-
нение е като отидеш някъде 
да носиш апарат за кръвно, 
термометри, а той се води 
шест в едно. Другото ми 
предложение е да напра-
вим един списък на всички 
кметове – живи и мъртви, 
които са били кметове  на община Твърдица, 
да бъдат записани в Почетната книга на об-
щината – които са живи да ги каним, които са 
мъртви да ги споменаваме. 

Продължава на стр. 2 и 3

ТВЪРДИЦА ЩЕ ДОМАКИНСТВА 
ЮБИЛЕЙНОТО 50-то ИЗДАНИЕ НА

„БАЛКАНЪТ ПЕЕ И РАЗКАЗВА“
На 11.06.2022 г. в Котел се проведе 49-то 

издание на фолклорния празник „Балканът 
пее и разказва” – празник на градовете Котел, 
Елена, Трявна, Дряново, Твърдица и Гурково. 
Всяка година един от тях домакинства на ро-
тационен принцип провеждането на форума. 

Тази година Гостите на Котел се докоснаха 
до специфичния песенен и танцов фолклор 
на Стара планина и научиха интересни неща 

за местните занаяти. В рамките на празника 
се състоя и конкурсната изложба на тема: 
„Възрожденски пафти, изработени от био ма-
териали“. 

Изложбата беше подредена във фоайето 
на Пантеон на Георги Стойков Раковски в екс-
позиция „Котленски възрожденци“. 

Продължава на стр. 8

КРИСТИАН ЗИНКОВ СТАНА ПЪРВИ НА ТРЕТИЯ КРЪГ 
ОТ НАЦИОНАЛНИ КАРТИНГ СЕРИИ В КЮСТЕНДИЛ

При променливо време на 11-12 юни се 
проведе Трети кръг от Националния шампи-
онат по картинг в Кюстендил 2022 г. Кристи-
ан Зинков от Твърдица се състезава в клас 
MICROMAX ROTAX.

При редуване на дъжд и слънце, в едно 
трудно откъм настройки на картинга състе-
зание и изпитание за пилот и механик, еки-
пажът действа бързо според капризите на 
времето. 

Кристиан даде най-добро време на ква-
лификациите, което му отреди полпозишън 
на стартовата решетка за двете малки съ-
ботни състезания.  На първия хийт завърши 
пръв. Втория хийт не протече гладко, на 
загряващата обиколка картингът му спря 
заради проблем със свещта, който беше от-

странен възможно най-бързо. 

Продължава на стр. 4

СЪСТЕЗАТЕЛИ ПО СПОРТНО ОРИЕНТИРАНЕ 
ОТ ТВЪРДИЦА ОТИВАТ НА ЕВРОПЕЙСКО И СВЕТОВНО

Добро представяне за отбора на „Чумер-
на“ – Твърдица на „Купа България 2022“ - 
гр. Бяла по спортно ориентиране. При М12 
Боян Стамов загуби титлата със секунди и 
остана четвърти. При М16 Светлозар Ко-

лев беше фаворит, но в третия ден при две 
грешки остана трети в общото класиране, но 
пък за радост на всички нас спечели квота 
за националния отбор и ще представи Бъл-
гария на европейското по ориентиране в 
Унгария в края на Юни 2022 г. Златина Ген-
чева също нямаше ден, но и тя се представи 
достойно в нейната група Ж20, и при нея 
има радост – тя спечели квота за световното 
по Скайрънинг за младежи до 23 години в 
Аринсал Валнорд – княжество Андора. Да 
им пожелаем успех и добро представяне.  

Слави ИВАНОВ

АДРЕНАЛИН

С МЕЖДУУЧИЛИЩНА ИЗЯВА ПРИКЛЮЧИХА 
РАБОТАТА СИ ПО ПРОЕКТ „ПОДКРЕПА ЗА УСПЕХ“ 

УЧИЛИЩАТА В ОБЩИНАТА
На 15 юни в СУ „Н. Рилски“ се прове-

де междуучилищна среща на участниците в 
групи за занимания по интереси и за допъл-
нителни  обучения по проект „Подкрепа за 
успех“. 

В продължение на три учебни години 
училищата сформираха групи по Проекта, в 
които бяха включени ученици с обучителни 
затруднения с цел да бъдат подпомогна-

ти при усвояването на учебния материал. 
Сформирани бяха и групи за занимания 
по интереси, чиято цел беше развитие на 
уменията и способностите на учениците и 
повишаване на мотивацията им за учене. В 
инициативата се включиха над 80 ученици 
от общината. 

Продължава на стр. 8

ПРОГРАМИ И ПРОЕКТИ
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Скоро бях в Турция – там имат такова ува-
жение към мъртвите си хора, а ние тук ги за-
бравяме. Всеки кмет малко или много е дал 
за тази община – кой по-успешен, кой по-мал-
ко успешен – бил е избран. Според мен, тези 
хора имат място за уважение. Живите можем 
да ги каним, поне на такива събития. Не да им 
даваме титли „почетни граждани“, просто да 
бъдат записани като хора, които нещо са на-
правили за този град, за тази община. Това 
са две предложения, които рано ги казвам, 
но да има време за обсъждане. Най-вече за 
Медицинския център, защото всички, даже и 
на мен, макар че съм медицинско лице, майка 
ми получи инсулт, те веднага се отзоваха. Ми-
сля, че дължим уважение на  хората, които са 
на първа линия – те са първи, и да ги обезпе-
чим малко технически. Държавата не се грижи 
за тези хора достатъчно, малко абдикира от 
тези неща. Това са моите предложения.

Мирослав Дяков:  Благодаря Ви, г-н Бака-
лов. Наистина добри и разумни предложения. 
Други колеги? Г-н Михайлов, заповядайте.

Данчо Михайлов – об-
щински съветник: Сн. Дан-
чо Така и така започнахме 
на медицинска тема, снощи 
ми беше зададен въпроса, 
г-н Атанасов, във връзка 
с рентгена в Твърдица – 
работи ли, има рентгено-
ложка, доколкото разбрах, 
която е от Твърдица, а в мо-

мента рентгенът не работи, и дали ще прора-
боти отново? Имате ли някаква информация?

Атанас Атанасов – 
кмет на община Твърдица: 
Не работи, няма и да про-
работи. Отдавна не работи.

Мирослав Дяков: Г-жа 
Иванова, заповядайте.

Росица  Иванова – об-
щински съветник: Аз ис-
кам да попитам от името 
на граждани какво става 
с осветлението между Ко-
зарево и Твърдица. Бяхте 
казали, че има софтуерен 
проблем.

Атанас Атанасов: Про-
блемът е технически, не е софтуерен. Ще се 
направи, има сериозна повреда.

Росица Иванова: И друг един въпрос 
имам, не знам може и аз да не съм разбрала, 
какво се случи с нашата разяснителна кампа-
ния за отпадъците тук, специално в Твърдица. 
Знам, че на кметовете бяхме раздали брошу-
рите, а тук в Твърдица раздадени ли са? Сега 
е периода, в който на хората се карат дърва, 
режат ги, какъв е начинът да се извозва стър-
готината, да се помага на хората да не пълнят 
контейнерите с нея. Ако тя е събрана в чува-
ли, можем ли да поемем ангажимент с този 
камион, който минава да събира отпадъците?

Атанас Атанасов: Това винаги е правено. 
Понякога може да закъснеем малко, но го 
правим.

Росица Иванова: Въпросът е дали гражда-
ните трябва да се обадят или когато минава 
камионът ги събира.

Атанас Атанасов:  Като ги съберат в тор-
би камиона минава и ги събира. Листовките 
трябва да са раздадени.

Петко Борисов – зам.-
кмет на община Твърдица: 
Шофьорите на сметосъби-
рачните камиони ги раз-
дадоха – и в Козарево, и в 
Твърдица, по селата – също.

Мирослав Дяков: Г-жа 

Атанасова.
Вера Атанасова – об-

щински съветник: Въпро-
сът ми е към г-н Атанасов. 
Предстои едно от най-ва-
жните събития за Община-
та, а именно рали Твърдица, 
доколкото знам, другата 
седмица. До къде сме с под-
готовката и всичко върви ли 
по план?

Атанас Атанасов: На Федерацията им е 
отнет лиценза. На този етап нещата са никак-
ви. Има някаква предварителна подготовка, 
но стъпки няма по трасета, подготовка на път-
ни карти няма, защото може и да няма рали. 
Нямаме сто процента гаранция, датата е пре-
насрочена за по-късно. Федерацията е напра-
вила някакви неща, но доколкото знам имат 
съдебни казуси, обжалват решения. На този 
етап, както са сега нещата по-скоро не.

Вера Атанасова: Вероятно на 11-ти и 12-
ти няма да има рали.

Атанас Атанасов: Както са нещата на този 
етап – не. Няма лицензирана федерация, коя-
то да даде разрешение за провеждане на тако-
ва мероприятие.

Злати Ст. Златев – об-
щински съветник: Има ли 
дата за пренасрочване?

Атанас Атанасов: Има 
насрочена, но вероятно 
няма да се случи – казаха 
за юли.

Мирослав Дяков: Дока-
то не се разберат, няма да 
има рали. Други? Г-н Кадирев, заповядайте.

Кольо Кадирев – об-
щински съветник: Благода-
ря Ви. Два въпроса имам, 
г-н Атанасов. Предвиждате 
ли в първото шестмесечие 
преди актуализацията на 
бюджета да започне ремон-
тът на четвъртокласната 
пътна мрежа, в това число и 
улиците в населените мес-

та, говоря за цялостно и ремонти? Вторият 
ми въпрос е – наближава летният сезон – ще 
има условия за пожари, какво е състоянието 
на Термо-кулата за наблюдение?

Атанас Атанасов: Няма да успеем да на-
правим актуализацията за първите шест месе-
ца защото в момента описват дупките, подго-
товката, провеждането на процедурите – няма 
как. Физически не можем да свършим нищо. 
За Кулата – трябва да работи, но аз лично ня-
мам информация. Не мога да кажа в момента 
дали работи или не.

Кольо Кадирев: Остава като въпрос, който 
да зададете.

Атанас Атанасов: Да, това е важно.
Мирослев Дяков: Г-н Михайлов, заповя-

дайте.
Данчо Михайлов: Имам едно питане към 

кметицата на Бяла паланка. Жители на с. Бяла 
паланка преди една седмица ми споделиха, 
че като се влиза в Бяла паланка на първото 
мостче водостокът е пропаднал и имало веро-
ятност цялата половина лента от платното да 
пропадне. Работите ли по въпроса за отстра-
няване на този проблем, защото разбрах, че 
имало докладна още от началото на 2021 го-
дина за това нещо?

Емегюл Адемова – 
кмет на с. Бяла паланка: 
Да, работи се по въпроса.

Мирослав Дяков: Запо-
вядайте, г-жа Атанасова.

Вера Атанасова: Един 
жител на кв. Козарево, каза 
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че имат проблем с питейната вода – част от 
квартала нямат вода – каква е причината и 
може ли да бъде отстранена?

Мирослав Дяков: За Козарево става въ-
прос – проблеми с питейната вода. Г-жа Га-
джева

Данка Гаджева:  Тази седмица два пъти – 
вчера последно, бяха в Балкана и ми казаха, 
че  са открили някакво допълнително запуш-
ване и се е увеличил притокът. Друг е пробле-
мът с маркучите – капково напояване и марку-
чи, но от три дни вече няма проблем.

Атанас Атанасов: Част от водата се откло-
нява за гр. Твърдица, за да няма проблеми 
тук. Те декларират, че не го правят, но никога 
не е било спряно – това е едната причина.

Мирослав Дяков: Преразпределя се вода-
та. Г-н Златев, заповядайте.

Злати Ст. Златев: Аз първо искам да взе-
ма отношение по Кулата – не съм историк, но 
едно съоръжение, което е направено преди 
шест –седем години за шестотин и кусур хиля-
ди лева, тя повечето време не работи, защото 
преди по-малко от две години дадохме едни 
22 хиляди лева за ремонт и акумулатори, но 
това е само като вметка. Моят въпрос е свър-
зан със зимното асфалтиране и специално ул. 
„Малина“. Аз на миналата сесия подхвърлих, 
къде на шега, къде наистина за вземане на би-
ологичен материал от тревата. Ходих на мяс-
то, тъй като знаете, че там стопанисвам обект, 
прегледах нещата, тревата е съвсем нормална 
– троскот с глухарчета, тези жълтите цветен-
ца, които после стават на пухчета и асфалтът 
е сантиметър и половина – два. Въпросът ми 
е – къде са останалите кубици или тонове ас-
фалт, дали после ще се положат. Нямам ни-
какви съмнения, че не е откраднат асфалтът, 
но въпросът е кога това ще се набави. Вие зна-
ете, че това асфалтиране беше чрезвичайно, 
единствено заради нас на Балканския полу-
остров работи през зимата асфалтовата база. 
Вторият ми въпрос е свързан с гимназията и 
с така нареченото разопаковане или демон-
таж на белия врачански камък, или варовиков 
камък, както искате го наричайте. Аз зададох 
въпроса на г-н Атанасов и той ми отговори, 
че в протокола миналия път, аз просто искам 
да видя къде е стойностната сметка за това 
сваляне, тъй като то е 4081 квадратни метра 
плюс две хиляди шестстотин и нещо линейни 
метра и искам да видя колко е струвало то и с 
какво е заменено, защото вие наистина в про-
токола ми отговорихте, че са идвали двама 
души от Европейската прокуратура, провери-
ли са всичко и няма нищо излъгано – цитирам 
от протокола. Вие сте казали, че няма нищо 
излъгано, мен не ме интересува къде, кога и 
колко е излъгано, за това си има съответни-
те органи. Все пак, за мен е много важно да 
знам на каква стойност е предвидено този де-
монтаж на камъка, с какво е заменена, защото 
вие споменавате, че има заменителни табли-
ци и протоколи за някакви врати. Третият ми 
въпрос е свързан с разходите за пътни на инж. 
Георги Христов. Все пак тези разходи ние сме 
ги гласували като общински съвет, и аз ги до-
уточнявам не за първите четири месеца, а да 
има един летен месец - за първите пет месеца 
на тази година. Искам да добавя един летен 
месец защото тогава разходът на гориво е по-
нисък. Аз не се съмнявам, вие сте ми отгово-
рили, че той е специалист, аз не се съмнявам 
в неговите качества, ние всички ги видяхме 
през август миналата година, когато има-няма 
за три седмици успяха една екселска таблица 
да я коригират с екипа си. Аз искам да знам 
колко е разходът на един такъв специалист, ка-
къвто е той. В случая не става въпрос за лично 
отношение. Благодаря Ви!

Атанас Атанасов: Г- н Златев, и трите въ-
проса сте ги задавали и устно, и писмено, и на 
трите съм Ви отговорил. Няма как да Ви ци-
тирам позиции на заменителна таблица. Тази 

дейност не е актувана, има таблица, извърше-
ни са и други дейности. Ако искате детайли ще 
дойдете там, колегите ще Ви ги покажат. Аз 
не мога да цитирам нещо, което не е напра-
вено, не е актувано, не са взети пари. Колко 
пъти ще занимавате аудиторията? За улицата 
Ви казах – започнат ли, имам уговорката, ас-
фалтът ще бъде изрязан и ще бъде подменен. 
И в писмен вид ми ги задавахте, и за Георги 
Христов, и за другите неща. Когато си родим и 
отгледаме инженер-лесовъд няма да плащаме 
разходи за пътуването. На всички служители, 
които пътуват поемаме част от разходите, при 
горските ситуацията е малко по-различна, за-
щото има извънредни ситуации, и други неща. 
Този автомобил сега го карат и в Балкана. Това 
не са само на Георги Христов разходите. Не 
смятам, че на всяко едно заседание трябва да 
Ви отговарям за едно и също нещо – и за учи-
лището съм Ви отговорил, и за Георги Христов 
съм Ви отговарял в  писмен вид, защо да си 
губим времето тук? Или просто да се правим 
на интересни защото има камери тук и имаме 
публика? Аз смятам, че веднъж като отговоря 
на нещо е достатъчно. Ако има допълнителни 
детайли и питания ще ги уточним. Вие от сесия 
на сесия ме питате, и предния път Ви казах за 
училището – има документация, всичко е про-
верено, тази заменителна таблица е съгласу-
вана с управляващия орган, без тяхното съгла-
сие не сме направили нищо. Вече почти две 
години питате едно и също нещо, би трябвало 
да Ви е ясен механизмът, особено по Програ-
мите за развитие на селските райони как ра-
боти всяка една администрация. Заповядайте, 
в момента Стелиян Борисов е в болнични, 
елате някой ден да ви покажем нещата как са. 
Това не е един лист, не е една страничка. Смя-
там, че е излишно защото на тези неща съм 
отговарял по два-три пъти, и пак Ви казвам – 
на част от нещата – и в писмен вид.

Мирослев Дяков: Благодаря Ви, г-н Ата-
насов

Злати Ст. Златев: Не сте ми отговаряли – 
за първи път питам за гимназията, за първи 
път питам за Георги Христов.

Атанас Атанасов: Не е вярно. За плочите 
– не са пипани, те са си там и не са актувани. 
Това, че Вие имате проблем с асимилацията 
не е мой проблем.

Мирослав Дяков: Давам думата на г-жа 
Трухчева.

Митка Трухчева – общински съветник: 
Малко да сменим темата – имам запитване от 
граждани във връзка с проекта „Фабриката“. 
До къде е стигнал, какво се работи и има ли 
краен срок за завършване? Другият ми въ-
прос е за „Чумерна“ – има ли изменение от 
последния Ви доклад, г-н кмете? Вие бяхте 
казали, че процедурата е стигнала до задъне-
на улица, има ли „отваряне на врата“ по този 
въпрос? Слушах коментар за празника 24-ти 
май от учители, че в околните общини е имало 
шествие по случай празника, само в Твърдица 
нито химна се е пуснал, нито нещо в центъ-
ра се е направило. Още нещо – за превоза на 
дървата, моля да си предупредите шофьорите 
да издават касови бележки, защото има ис-
кане от страна на потребителите, но те дават 
някаква друга бележка, която не е касова. И 
имаше коментари за поддръжка на парковете 
в Твърдица – не са окосени, лошо поддържане. 
Зная отговора, но все пак и Вие да знаете, че 
хората се интересуват.

Атанас Атанасов: Малко отзад-напред. 
Парковете – на Ваел е само малко неподдър-
жан, другите са косени. Има зададени четири 
въпроса, отговарям – това за шествието не 
вярвам да го е казал учител, защото  и г-жа 
Данка Генчева каза, че учителите не искат. 
Това, което го правехме, не можахме да ги на-
караме да го направят. Не вярвам да го е казал 
учител. Казвам го с цялата си отговорност. За 
„Чумерна“ – някъде до 15-ти, 20-ти очаквам 
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нещо да се случи, но не е сигурно. Последните 
разговори, които водих, става въпрос за фи-
нансирането на пътя. „Фабриката“ – правим 
и втората част, и ще го направим заедно. Ще 
стане. В края на септември мисля, че ще се 
случат нещата. Крайният срок е изпълнението 
на бюджета.

Митка Трухчева: А с постройките на „Чу-
мерна“, за договора с наемателя ми беше въ-
проса. 

Атанас Атанасов: Те наема си го плащат, 
въпросът е, че нищо друго не правят. Водил 
съм разговори, на мен за пътя ми е болната 
тема, защото като няма път, няма да има как 
да се отиде до там, няма и хора. Те вложиха 
някакви средства, които не са малко, но са до-
там и спряха. Тяхното оправдание е, че няма 
достъп до там.

Петко Борисов: Искам само да доуточня 
по въпроса на г-жа Трухчева относно окосява-
нето – винаги май месец е такъв. Ние косяхме 
с един човек, сега дойде още един, който ра-
ботеше на камиона, поне двама човека да мо-
гат да окосяват. Вече втори път се минава по 
парковете и Илия Рангелов, който минава по 
парковете знае, но май месец е такъв. От 16 
юни ще има регионална програма, надяваме 
се, че ще има повече мъже, с които да си про-
дължим дейността. Това са ни възможностите.

Мирослав Дяков: Други мнения – г-жа 
Трухчева? Всичко стана ли ясно?

Митка Трухчева: Благодаря.
Мирослав Дяков: Г-н Рашидов
Байрам Рашидов – общински съветник: 

Аз искам да питам за превоза от горния район 
за автобуса – не се движи редовно. Един ден 
в седмицата ако се движи, пет дни го няма, 
добре, че Кадирев идва и кара някои от хората 
на работа в Шивачево.

Мирослав Дяков: Този въпрос е към г-н 
Атанасов, предполагам.

Атанас Атанасов: Тази линия я обслужва 
Мариана Павлова.

Байрам Рашидов: Че-
тиримата шофьори са от 
Бяла паланка. Те идват 
със собствените си коли в 
Твърдица, автобуса в 17.15 
пътува до Шивачево и се 
връща. Който е за горния 
район отива до Шивачево и 
оттам звъни на близките си 

да идват да го прибират.
Мирослав Дяков: Това е несериозно.
Атанас Атанасов: На г-жа Трухчева не от-

говорих за шофьорите –  длъжни са, ние с тях 
договорни отношения нямаме, но там пробле-
мите са много сериозни, и със секачите и с 
транспорта, и понякога затваряме очите. Това 
е истината и всички го знаят, че е така. Искаха 
промени в разписанията, пътнико-потокът от 
Бяла паланка до Твърдица е много малък. Из-
ключително малък. Компенсациите, които по-
лучават превозвачите за планински и полуп-
ланински линии са недостатъчни и понякога и 
това, което сме го договорили да го правят, не 
го правят. Съгласно маршрутното разписание, 
когато трябва да има автобус и го няма, тряб-
ва тогава да се сигнализира, за да можем да 
предприемем стъпки, да санкционираме пре-
возвача. Като е минало нещо, факти нямаме.

Байрам Рашидов: Идва до Шивачево, не 
може да се качи до Бяла паланка с автобуса, 
той се връща от Шивачево, взима си личната 
кола от тук и се прибира в Бяла паланка. Су-
трин пак идва да взима автобуса.

Атанас Атанасов: Линията е до Бяла па-
ланка. Ще говорим с Мариана Павлова.

Байрам Рашидов: Да, до Бяла паланка е, 
но преди беше три дни – понеделник, сряда и 
петък, сега са залепили обява, че е всеки ден – 
в 8 часа тръгва от Бяла паланка, в 12 – от тук. 
Но то е само веднъж, а някоя седмица изобщо 
няма. В обявата пише – всеки ден.

Атанас Атанасов: Това е проблем, но сега 
се поставя. Не са ме занимавали.

Мирослав Дяков: Ще се вземе отношение.
Атанас Атанасов: Още днес ще й се оба-

дим на Павлова. Ще я извикаме и ще видим.
Мирослав Дяков: г-н Рашидов, ако про-

дължава този проблем, молбата ми е да го 
отнасяш постоянно докато се реши.

Байрам Рашидов: Към кого да се обръ-
щам?

Мирослав Дяков: Към кмета, основно към 
него. Сега разбирам, че кметът сега се запоз-
нава с този проблем. Кой искаше думата – г-н 

Кула, заповядайте.
Хюсеин Алиосман Кула 

– общински съветник: Съ-
жалявам, че се забавихме 
с г-н Златев, той много въ-
проси задава, но и аз съм 
поел някакъв ангажимент  
към  жителите на Бяла па-
ланка. Става въпрос за пи-
тейната вода – имаме два 
водоема – единият е 120 

кубиков, другият е 300 кубиков, но някои хора 
от Жълт бряг, сигурно просто са уведомили 
и Димо Драгиев, и водомайстора Валентин 
Ангелов, и на мен ми се твърдеше, че нови-
ят водоем е на Жълт бряг. Той е в землището 
на Бяла паланка, но ние нямаме право да му 
се месим. Водомайсторът ми твърди, че во-
доемът на Жълт бряг  задължително трябва 
да изтича, да тече излишна вода. А хората от 
Бяла паланка ще жадуват. Моето настояване – 
кой как ще действа, кого ще накарат – имаме 
съоръжение – шахта, пред къщата на Тодор 
Михайлов, който знае, именно за това – огра-
ничителен кран на 100-200 метра да може да 
се измери. В Бяла паланка живеят 1000 жи-
тели, 400 семейства, в Жълт бряг живеят 300 
души. Помислете си – горните, високите части 
на Бяла паланка, кметицата е тук, ние вече се 
срамуваме да я занимаваме. Най-малко една 
трета се лишават от питейната вода, за смет-
ка на хората от Жълт бряг, за които всичко се 
намира наготово и съм сигурен, че питейната 
вода се използва не за битови или елементар-
ни нужди. Аз съм сигурен, че има проект на 
водоема. Водомайсторът оня  ден ми твърди, 
че големият водоем нямал връзка между клет-
ките. Аз съм бил там от основата до финала. 
Как може един проект да има 300 кубика, да 
няма връзка между клетките? И едната клетка 
като се напълни,  другата започва да изтича от 
вратата навън върху дворовете на хората. Тези 
хора трябва да са в час. Трябва да бъдат изви-
кани ,за да им се покаже проекта. Ако трябва, 
живи майстори има още, аз ще ги заведа при 
майстора.

Мирослав Дяков:  От кога е този проблем?
Хюсеин Алиосман Кула: Проблемът е от 

много години.
Атанас Атанасов: Почти всяка година.
Хюсеин Алиосман Кула: Най-лошото е, че 

тази шахта, в която е спирателният кран няма 
капак. Капакът е махнат, сигурно не от хората 
от Бяла паланка. Когато намалява налягането, 
някои на своя глава идват, увеличават го и ни 
оставят без питейна вода. Аз миналата година 
съм си направил труда да обиколя в най-голе-
мите горещини, въпреки че имаме три вади за 
напояване в Бяла паланка, нашата реколта е 
пожълтяла, а техните дворове са зелени.

Мирослав Дяков: В какви отношения сте 
жителите на Бяла паланка и Жълт бряг?

Хюсеин Алиосман Кула: Нормални хора, 
но не се прегръщаме всеки ден.

Мирослав Дяков: Г-н Атанасов, запознат 
ли сте с този проблем?

Атанас Атанасов: Проблемът не е от сега. 
Въпросът е в регулирането. Това е работа на 
ВиК-то. Ние сме го коментирали, на нашето 
ВиК – те се занимават с тези неща. Нямаме 
някъде там да пише, че единият водоем е на 
Жълт бряг, другият – на Бяла паланка, поне 
аз нямам такава информация. То е направено 
общо – една тръба тръгва за двете села и се 
разпределя – едната част от водата остава в 
Бяла паланка, а другата отива за Жълт бряг. 
Но тъй като там има денивелация, малко по-
вече като се отворят крановете и водата бяга 
за Жълт бряг, и хората се дразнят от това. На 
практика водата се хаби, а във високите час-
ти на Бяла паланка няма вода. Ще говорим с 
ВиК-то. Там разговорите са безмислени.

Кольо Кадирев: Среща искаме.
Байрам Рашидов: Преди две години ми 

бяха обещали, че точно на равното, с цел да 
не оставят без вода по-високите части на Бяла 
паланка щяха да поставят кран, но така си ос-
тана.

Кольо Кадирев: Искам да предизвикаме 
среща с ръководството на ВиК и Драгиев и Ра-
шев, ако са го преизбрали – това ми е въпро-
сът – преизбран ли е Рашев?

Мирослав Дяков: Изборът е юли месец.
Кольо Кадирев: Трябва да предизвикаме 

след избора, може би и ако е късно, още сега 
ако можем да предизвикаме такава среща с 
ръководството на Сливен и на Твърдица, за 
да чуем тяхното становище. В Шивачево също 
имахме проблеми миналата седмица два пъти 

нямахме вода. Не знам по долната зона, но 
в седмицата два пъти в 5 часа вода нямахме. 
Искам да обърнат внимание на този въпрос, 
вододайните зони искам да бъдат защитени, 
оградени и да се наблюдават тези неща. В 
крайна сметка това са техни задължения, це-
ната никак не е малка, а искат да я увеличат 
отново.

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Кадирев. 
Предлагам да дадем думата на кмета на Сбо-
рище – г-н Златев.

Злати Златев – кмет 
на с. Сборище: Кмет Ре-
пликата ми е към адаша – 
Злати Златев – от мое име 
и от името на кметовете, да 
кажа, че това, което можем 
да го правим го правим. По 
един път съм минал и око-
сил цялото село. По Наред-
ба № 1 аз ще видя къде жи-

вееш в Козарево и за това как си поддържаш 
у вас. Да видя нямаш ли в градината трева и 
как се чисти. За всичко кметовете са виновни.

Мирослав Дяков: Колеги, относно 
това което сподели г-н Златев – кметът на 
с.Сборище, приемам абсолютно, че всеки 
един от нас първо трябва да си види около 
къщата, двора и т.н. какво е направил и тогава 
да „търсим махна“ на общината. Г-н Атанасов 
искаше нещо на г-н Кадирев да каже.

Атанас Атанасов:  Искам да се уточним, 
кажете дата ориентировъчно, да кажа на  Ра-
шев, и на Драгиев.

Мирослав Дяков: Нека да мине избора.
Атанас Атанасов: Предния път нямаше 

кандидати, сега ако има – не знам. Може би са 
намерили, за да се предприема такава стъп-
ка. Този въпрос и на местно ниво, специално 
почистването, в Твърдица вчера ми звънят, че 
е мътна водата. Много пъти сме го коменти-
рали, преди 3-4 години ходихме, тази сутрин 
казах на колегите, че трябва да се организи-
раме да отидем да почистим водохващането 
горе. Нашата в Шивачево я знаете – там си е 
трагедия. Вали ли дъжд водата спира.

Мирослав Дяков: Колеги имате ли други 
питания? Гостите? Г-н Петров иска думата. 
Предлагам да гласуваме. Който е съгласен да 
дадем думата на г-н Петров, моля да гласува. 
Единодушно. Заповядайте, г-н Петров.

Иван Петров – гражданин: Благодаря! 
Предния път кметът каза, че имам много не-
гативни изказвания, този път ще бъда позити-
вен. Г-н Златев е може би малко афектиран 
от вчерашния ден. Много джумалийци му 
„благодариха“ за електричеството, което го 
нямаше вчера.

Атанас Атанасов: Това си е жив саботаж 
от EVN.

Иван Петров: Отчитай-
ки практиката на Общин-
ския съвет, предполагам, 
че до края на месеца няма 
да има друга сесия. До-
колкото разбрах Джулай 
морнинг ще е след Джулай 
морнинг – на 01.07., което 
е много добро решение, от-
читайки факта, че първи е 
петък. Какво предвиждате, знам, че има доста 
време дотогава, но има неща, които трябва да 
се свършат. Какво предвиждате за този праз-
ник, съвсем ориентировъчно? От сега искам 
да Ви попитам и г-н Дяков, и г-н Атанасов ми-
слите ли по проекта, който г-н Дяков имаше 
за изграждане на няколко навеса там? По от-
ношение на самата църква дали общината ще 
поеме някакви ангажименти, или ние трябва 
да продължаваме това, което сме започнали? 
Съвсем символично, никой не иска да се пра-
вят чудеса. Ако може с няколко думи да ни 
информирате за предстоящото мероприятие, 
което предполагам ще бъде по-грандиозно от 
това, което беше миналата година.

Мирослав Дяков: Г-н Михайлов ще ми да-
дете ли думата?

Данчо Михайлов: Да.
Мирослав Дяков: Благодаря Ви, г-н 

Петров, че засягате тази тема. Аз я оставих 
за последно, но това няма значение. Първо 
ще започна с това, че отново ще разчитаме 
във Ваше лице да съдействате. Това, с което 
миналата година съдействахте да ни съдейст-
вате пак. Няма да детайлизирам за какво и 
защо – те бяха няколко неща, в които Вие се 
включихте. Благодарности, за което. Сега пак 
ще разчитаме на Вас. С г-н Курумилев гово-
рихме, изчаквахме и  знаехме, че днес ще 

присъствате. Още днес след обяд да отидем 
на терен и да говорим за нещата в детайли. 
И това ще стане. Може би сте видели плака-
та, съответно и програмата. Ще дам думата на 
г-н Курумилев относно участниците. Имаме 
щастието, че ни свързаха с Данчо Стълбица-
та – знаете всички кой е,  и диджей Беленски. 
Наистина се надявам да стане нещо много 
по-грандиозно от миналата година. И затова  
избрахме ден петък, за да може хората да не 
се притесняват, че следващият ден е работен 
и да останат до малките часове на втори юли. 
Съдействие ще търсим, екипи ще правим за-
щото трябват хора и то си е работа, за да не 
се получават гафове. За хората много неща 
не стават ясни, но ние си го знаем. Минала-
та година имахме пропуски. Надявам се тази 
година да ги изчистим, но те стават с повече 
хора, въвлечени в тази инициатива. Г-н Куру-
милев ако иска да допълни нещо. За проекта 
– имахме забавяне от страна на добиването 
на дървения материал. Аз лично настоявах да 
е от нашия горски фонд с идеята да спестим, 
най-общо казано, защото всичко е пари. Днес 
вече ми се обадиха, че материалът е набичен, 
ако камионът е поправен, утре да се вземе ма-
териала и трябва някакво технологично време 
за съхнене.  Г-н Петров, Вие също ще присъст-
вате, ще забием колчетата  според проекта. На 
място ще го видим точно. Табелата, това което 
Вие ми подадохте като информация – текстът 
е на кирилица, в момента ми го подготвят и на 
английски, трябва да предвидим мястото къде 
да се сложи тази табела. Тя ще е като инфор-
мационната табела пред Общината за пътеките 
до Чумерна. В такъв вид ще е – текст на кири-
лица, текст на английски. История на Запалня 
и на потопената църква. Г-н Петров ми посочи 
човек историк, който подаде най-точната ин-
формация и ще използваме нея. Да обещаем, 
че ще стане за първи юли – няма да стане. Ще 
настояваме тази година да стане.

Атанас Атанасов: До празника на Запалня 
може и да стане – до началото на септември.

Мирослав Дяков: Пак го казвам, че ще 
разчитаме на Вашето съдействие, г-н Петров. 
За църквата г-н Атанасов трябва да каже – 
нещо за реставрация ли е?

Атанас Атанасов: Там нищо не сме пред-
виждали. В администрацията не сме водили 
разговори. Нали Вие поехте ангажимент, г-н 
Петров? Ние се осланяме на Вас.

Мирослав Дяков: Г-н Петров, вие започ-
нахте нещо много хубаво и ще трябва да си го 
довършите. Така е най-добре – да се знае.

Кольо Кадирев: Реплика към г-н Атана-
сов - след като имате проблем с технологич-
но време, обърнете се към ръководството на 
Стандарт паркет да вкарате материала в су-
шилнята и ще спестите време.

Мирослав Дяков: Това е идея.
Злати Ст. Златев: Може ли видим проек-

тите?
Мирослав Дяков: Те са отдавна в стаята на 

Общински съвет. Г-н Петров ги има – изпратил 
съм му ги на файл. Има ги.

Злати Ст. Златев: Тази табела, която е от-
вън за туристически пътеки и маршрути няма 
да е подходяща долу, трябва да е специална, 
тип историческа табела, която да е метална с 
кафяво.

Мирослав Дяков: Аз не казвам, че ще е 
точно такава – така ще изглежда – конструк-
тивно.

Атанас Атанасов: Само две приказки да 
добавя за инцидента, за който Златев реагира 
толкова емоционално – саботаж е. Наши хора 
го правят, това нещо е планирано за предход-
ната седмица, по ред причини са го отложили. 
Колко човека има в Твърдица, които не зна-
ят, че на Спасовден в Сборище има събор? И 
тази цялата ремонтна група са от нашия град. 
Наши съграждани са – те го правят. Занима-
вах началници и други и казвам, че за мен е 
саботаж.

Мирослав Дяков: Колеги, 45 минути отде-
лихме на първа точка, мисля че беше ползот-
ворна, доста неща се казаха, имаше и малко 
нерви, но в крайна сметка затова сме се съ-
брали – да вземем най-правилните решения 
за важните неща в община Твърдица. Предла-
гам да приключим дебатите по първа точка. 
Който е съгласен, моля да гласува.

След гласуване от 16 общински съветника, 
с 16 гласа „за”, без „против” и „въздържали 
се” в  Общински съвет Твърдица дебатите бяха 
прекратени.
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По случай 1-ви юни – Международния 
ден за защита на детето  Община Твърдица 
и НЧ „Св.св.Кирил и Методий 1914” органи-
зираха празник на децата с  интерактивното 
представление „Пътуване с въображение”   
на  Държавен куклен театър гр.Сливен.

С много игри, забавления и смях ак-
тьорите Даниела Рангелова и Георги Янев 
създадоха добро настроение и прекрасни 
емоции у децата.

Нели Денева, Соня Йорданова
Снимки: Станчо Дичев

На 1-ви юни децата от детска градина 
„Васил Левски” гр. Твърдица, отбелязаха 
своя празник, заедно с техните учители, ро-
дители, много гости и приятели. Празникът 
беше под наслов „Вълшебства в страната на 
детството”. 

Залата на НЧ „Развитие” бе изпълнена 
с много смях, радост и настроение. Цели-
ят персонал на детската градина участва в 
подготовката и организирането на празника. 
Имаше различни герои и много положител-
ни емоции.

Представяме ви моменти от празника, 
а на децата желаем здраве и слънчево, и 
щастливо детство!

НЧ „Просвета 1898” град Шивачево ор-
ганизира празненство за най-малките жите-
ли на града. Познаване на професии и бяга-
не с чували бяха игрите, които се проведоха 
за децата. Спечелилите получиха награди от 
читалището. Организаторите и тази година 
са Кметството в град Шивачево и НЧ „Про-
света 1898”, които осигуриха за празника на 
дечицата много лакомства и балони.

ДЕЦАТА ОТПРАЗНУВАХА СВОЯ ПРАЗНИК НА 1 ЮНИ ВОКАЛНА ГРУПА „РОМАНС” 
ОТНОВО С ПЪРВО МЯСТО НА 
ФЕСТИВАЛА ВЪВ ВЕЛИНГРАД

На 18 юни 2022 г. във Велинград се про-
веде ІХ-ият Национален фестивал на старата 
градска песен „Красив роман е любовта”, в 
който участва и вокална група „Романс” при 
НЧ „Св. св. Кирил и Методий 1914” – Твър-
дица с ръководител Емил Минев. Сред мно-
го оспорвана конкуренция и трудната работа 
на журито групата за пореден път взе първо 
място, а техният ръководител бе удостоен от 
журито с грамота и статуетка за най-добър 
музикален ръководител.

Нели Денева
 Соня Йорданова

УЧЕНИЦИ ОТ СУ „Н. РИЛСКИ“  УЧАСТВАХА 
В РОМСКИ ДЕТСКИ ФЕСТИВАЛ - ВЕЛИКО ТЪРНОВО

На 3 юни група ученици от СУ „Н. Рилски“ 
участваха в 17-то издание на Ромския детски 
фестивал „Отворно сърце“, който се провеж-
да всяка година във Велико Търново. Учени-
ците, които участваха във форума са от 11б 
клас с класен ръководител Надежда Колева. 

    Детският ромски фестивал е ежегодно 
събитие, което се организира от Център „Ама-
липе“. В старата столица се събират около 

2000 ученици от цялата страна и региона и в 
тридневна програма представят песни, танци, 
театрални постановки и занаяти от културата 
и традициите на всички етноси в България.

    В детския ромски фестивал „Отворено 
сърце“ вземат участие ученици от различни 
етноси от цялата страна, които изучават в из-
бираеми учебни часове „Фолклор на етносите 
– ромски фолклор“. Във фестивала участват 

и  над 100 училища, 
с които се работи 
по програма за пре-
венция на ранното 
отпадане на децата 
от училище „Всеки 
ученик може да бъде 
отличник“.

Участниците от 
Твърдица бяха на-
градени за отлично 
представяне във фе-
стивалната програ-
ма. 

Петранка 
Минчева

Директор на 
СУ „Н. Рилски“

УЧИТЕЛИТЕ ОТ ПК „ПОЛЪХ ОТ МЛАДОСТТА“ ЧЕТОХА 
СТИХОТВОРЕНИЯ ОТ СВОЯТА КОЛЕЖКА ПАУНКА СЛАВОВА

По трдиция учителите пенсионери от 
ПК „Полъх от младостта” всяка сряда ор-
ганизират свои срещи. Този път поводът за 
събирането беше стихосбирката на Паунка 
Славова „Приливи и отливи“. Макар и да 
живее в Белгия, авторката мисли за нас, 
интересува от нас. От там тя се обади, за да 
подари на своите колеги, учителите ветера-
ни, по една книжка със стиховете си. Стихо-
тваренията са подредени и дадени за печат 
от нейната внучка – Паулина. Тя бе написа-
ла чудесно послание, посветено на своята 
баба: „Да си здрава, бодра, винаги засмя-
на, от ентусиазъм за живот заляна. Живей 
за красивото с отворени очи, бъди с нас до 
дълбоки старини.” – се казва в посланието.

Присъстващите прочетохме по едно 
стихотворение от книгата. „Моята Бълга-
рия”, „На Хайдушка поляна”, „На мама”, 
„Твърдица – майка, дъщеря”, „Две плачещи 
върби”, „Защо е така”, „Самота”, „Децата на 
Тракия” и др. – тези стихотворения внесоха 

вълнение и носталгия в атмосферата на на-
шата среща.

Авторката разказа спомени от своята 
баба и дядо, тракийци –  как са бягали, го-
нени от турците, и дошли чак в Сливен. Баба 
й – от Лозенградско, а дядо й – от Теслим, 
Тешанска околия. Темата за тракийските бе-
жанци беше продължена и от други членове 
на клуба, които също имат свои близки – 
бежанци от Тракия.

Колежките разказаха спомени от своя-
та учителска практика и за няколко часа се 
пренесохме в нашите прекрасни учителски 
години. После Паунка Славова разказа за 
своето ежедневие в гр. Наиюр – столица на 
Южна Белгия, където говорят френски, а в 
Северна Белгия говорят фламандски.

Останахме доволни и удовлетворени от 
срещата.

Радка Златева

ПИШАТ НИ

Кристиан се включи в състезанието, но 
нямаше шанс за добро класиране. Последни-
те събития пренаредиха стартовата решетка за  
първия манш в неделя, и това за него бе трета 
позиция. 

В неделя на първия манш след битка с 
Макс Даниел Костов, Кристиан финишира 
пръв. Вторият манш стартира от полпозишън 
и запази първата си позиция до финала. По-
бедите и в двата манша определиха и първо-
то му място в MICROMAX ROTAX. Втори се 
класира Макс Даниел Костов, а трета остана 
Венцислава Ганчева. 

След резултатите от третия кръг във вре-
менното класиране Кристиан Зинков е вто-
ри в шампионата, като Венцислава Ганчева 
го води с минимална разлика от една точка. 
Предстоят още три кръга и все още битката за 
шампионската титла продължава.

Четвърти кръг от НКС отново ще бъде в 
Кюстендил на 02-03 юли. Пожелаваме на 
Кристиан достойно представяне и да продъл-
жава да ни радва с успехите си. 

/Соб. Инф./

КРИСТИАН ЗИНКОВ СТАНА ПЪРВИ НА ТРЕТИЯ КРЪГ 
ОТ НАЦИОНАЛНИ КАРТИНГ СЕРИИ В КЮСТЕНДИЛ

НАБОР 1944 СЕ СЪБРАХМЕ НА 24 МАЙ 
СЪС СПОМЕН И БЛАГОДАРНОСТ ЗА НАШИТЕ УЧИТЕЛИ

Родените през тази година от Твърдица, Ко-
зарево, Конаре и рудник Твърдица сме около 
86 деца. Основно образование получавахме 
в Твърдица. На четмо и писмо ни научиха се-
мейство Мара и Михаил Михайловски. Двама-
та бяха много внимателни, усмихнати и вина-
ги готови да помогнат на малките ученици. В 
прогимназията по български език, география, 
история, математика ни обучаваха взискател-
ните и строги учители г-жа Славова, г-жа До-
мустчиева, г-н Жельо Колев, Кольо Ганчев и 
др. Благодарение на тях се научихме да гово-
рим и пишем правилно. В гимназията вече се 
чувствхме младежи, които искат да вземат от 
живота всичко. Имахме чудесни млади учите-
ли: г-н Лукашев ни беше класен ръководител. 
Лукашева ни учеше по физика, Червенкова 
– по френски език, Караджова, Димитрова, 
Йовчев, Стойчев, Желева… Бяхме задружни, 
водехме активен колективен живот. В осми 
и девети клас бяхме три паралелки, в десети 
клас две, а в единадесети клас – една паралел-
ка. Ходенето на бригади ни беше най-хубавото 
време. Работехме, изпълнявахме норми, но 
ни беше весело, бяха много щастливи. Нашите 
учители имаха важна роля за израстването ни 
като хора, като личности. Благодарение на тях 
бяхме добре ориентирани след завършване на 
единадесети клас. От випуска имаме генерал 
– Ангел Енчев, професор – Мария Славова, 
много учители, медицински сестри, медицин-
ски техници, адвокати, рехабилитатори. Всички 

съученици намериха своя път в живота. 
   Тази година на 24 май – този най-хубав 

празник на славянската писменост и култура, 
се събрахме да се видим и да си спомним за 
онези далечни ученически години. Да се пре-
гърнем, да си стиснем ръцете, а на онези които 
ги няма да им отдадем другарската си почит. 
По време на срещата си спомнихме всички 
хубави неща, които са се случвали през онова 
далечно, но незабравимо време. Разгледахме 
снимки от ученическите години, спомнихме си 
годините на детството и онези трепети, когато 
тичахме в гората за див божур, а в полето – за 
мак и метличина, за да кичим портретите на 
Светите братя  Кирил и Методий. 

    На тази среща си пожелахме здраве и 
по-често да се виждаме. 

Донка Азманова
   Радка Златева

СЦЕНА
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В МОЛДОВА ЧЕСТВАХА БЕЗСМЪРТНОТО ДЕЛО 
НА ПАИСИЙ ХИЛЕНДАРСКИ 

ИСТОРИЯ

Тази година се навършват 300 години от 
рождението на Паисий Хилендарски и 260 
години от завършването на първата книга на 
новото време за България – „История славя-
нобългарска”. По този повод бесарабските 
българи от Молдова проведоха редици меро-
приятия. Отбелязването на това важно съби-
тие започна в Тараклийския държавнен уни-
верситет „Григори Цамблак” с международна 
научна конференция и завърши в Кишинев с 
друга научна конференция, която протече под 
надслов „От днеска нататък българският род 
история има и става народ“. Конференцията 
в Кишинев беше организирана от Научното 
дружество на българистите в Република Мол-
дова (НДБ в РМ).

Интересно е, че за първи път в работата 
на толкова висок международен форум се 
включва и ученичка с доклад. Кристина Они-
щенко представи Теоретичен лицей „Васил 
Левски” от град Кишинев и е в 10 клас – хума-
нитарен профил. Това е радостен факт, защо-
то показва, че 

БЪЛГАРСКОТО НЕ Е БЕЗРАЗЛИЧНО 
НА МЛАДОТО ПОКОЛЕНИЕ.

 Кристина Онищенко, изнесе доклад с пре-
зентация на тема „История славянобългарска 
и Българското възраждане”. Тя очерта рамки-
те на Възраждането и припомни най-важните 
събития, до които довежда създаването на 

тази книга. Подчерта нейното огромно зна-
чение за събуждането на народа за борба за 
свобода.

Д-р на ист.н. Николай Червенков – почетен 
председател на НДБ в РМ,  изнесе доклад на 
тема „Трудът на Паисий Хилендарски – нача-
ло на просветата на бесарабските българи”. 
Той отбеляза, че първият препис на „История 
славянобългарска” на територията на Бесара-
бия е известен като преписа от Кирсово и е 
наречен „Царственик”. Направен е през 1841 
г. Той, заедно с други материали, донесени от 
България от преселници и свещеници, при-
зовават българите да се обърнат към своето 
минало. Руските власти от този период раз-
решават на колонистите да открият начални 
училища в своите поселения, в които често се 
преподава и на български език. Ярък пример 
за родолюбие е 

ОТКРИВАНЕТО НА БОЛГРАДСКАТА 
ГИМНАЗИЯ ПРЕЗ 1858 ГОДИНА

по инициатива на Георги Раковски и с 
хрисовула на Богориди – първото официално 
учебно заведение на българите извън Бълга-
рия. Към него се създава и печатница, в коя-
то се издават учебници и книги на български 
език. През 1869 година в Комрат се открива 
българско училище, благодарение на усилия-
та на Павел Калянджи. Това училище дава на 
България много видни личности, участвали в 
изграждането на новата държава след Осво-
бождението. Един от примерите е Александър 
Теодоров- Балан.  

Вашият покорен слуга изнесе доклад на 
тема 

„БЕСАРАБСКАТА СЛЕДА НА 
ПАИСИЕВАТА ИСТОРИЯ 
СЛАВЯНОБЪЛГАРСКА”.

Запознах участниците в конференцията с 
живота и делото на свещеник Васил Мануи-
лов. Роден през 1792 година в град Сливен. 
Служи като свещеник в село Жеравна. За-
минава за Бесарабия, градчето Чимишлия, 
през 1830 година след поредната руско-тур-
ска война заедно със своята енория. Служи 
в българска колония Кирсово. Прави препис 
на книгата на Паисий, завършен през 1842 го-
дина, известен в историята като Башкьойски 
препис, като внася и своя част към нея „За 
чудесата на Богородица”. Открита е в края на 
XIX век и  е пренесена в София, в Национал-

ната библиотека „Кирил и Методий”, където 
се пази и до днес. Важно е да се подчертае, 
че всеки преписвач на Паисиевата история е 
внасял и свои допълнения към нея.

Д-р по филология, доцент Надежда Кара 
– член на Управителния съвет на НДБ в РМ, 
говори за 

ПРИНОСЪТ НА ПАИСИЙ 
ХИЛЕНДАРСКИ В РАЗВИТИЕТО 
НА НОВОБЪЛГАРСКИЯ ЕЗИК”. 

Това е една по-малко известна тема за 
широката публика. Тя подчерта, че книжо-
вен език се появява тогава, когато народът е 
достигнал определено нравствено и културно 
развитие. Новобългарският език  се е фор-
мирал при допир между църква, държава и 
народ. Езикът на Паисий може да се разгледа 
в три направления: Фонетика – промяна в Ъ, 
заместен с А или О в думите, което е типич-
но за диалектите; Морфология – няма кратки 
форми на личните местоимения; Лексика – 
използва заемки от чужди езици – турски и 
гръцки. Употребява сложни думи, нетипични 
за това време. 

От езика, на който е написана „История 
славянобългарска”, по мнението на доц. На-
дежда Кара, може да се съди за произхода на 
автора.   

    Д-р по история Катерина Данаилова от 
Велико Търново, България, изнесе доклад на 
тема „От Паисий до Антим I”. Тя засегна едно 
много важно направление от оформянето на 
самосъзнанието на българите, залегнало в 
„История славянобългарска” – 

БОРБАТА ЗА ЦЪРКОВНА 
НЕЗАВИСИМОСТ. 

Българите са дълбоко религиозни  по 
време на османското господство. В църквите 
се служи на гръцки език, който е единствено 
разрешен. Това води до загубване на средно-
вековната традиция за богослужение на бъл-
гарски език. Борбата за възстановяване на ав-
токефалната българска православна църква е 
основен въпрос по време на Възраждането. 
Този процес завършва през 1870 година, ко-
гато е издаден султански ферман, с който се 
обявява независимостта на българската ек-
зархия от гръцката църква. В този важен до-
кумент ясно са определени и границите на ек-
зархията – всички територии, където живеят 
компактно българи в рамките на Османската 

империя. Това е първата голяма победа на 
българите, която води до създаването на бъл-
гарската патриаршия след Освобождението.

Д-р по история, доцент Елена Рацеева – 
член на Управителния съвет на НДБ в РМ, из-
несе доклад на тема 

„ПАИСИЙ ХИЛЕНДАРСКИ – 
ПЪРВИЯТ НАРОДЕН БУДИТЕЛ”. 

Тя подчерта мястото и ролята на „История 
славянобългарска” за събуждането на българ-
ския народ, на неговото национално само-
съзнание. От Паисий Добри Чинтулов подема 
призива за „сам юнак на коня”, призоваващ 
своите братя на оръжие. Петко Рачов Славей-
ков също е автор на препис на книгата и като 
апостол проповядва на търновци, четейки 
откъси от нея. Доцент Рацеева подчерта, че 
обръщайки се с думата „българино”, Паис-
ий говори на всеки един човек персонално. 
Това е личен апел към всеки да се замисли за 
своята робска участ. Той променя манталите-
та на българите, като успява да събуди в тях 

ЛИЧНА ОТГОВОРНОСТ ЗА СЪДБАТА 
НА НАРОДА, 

да накара всеки един да се почувства част 
от нещо голямо и общо.

Д-р Любомира Жакоте – член на Управи-
телния съвет на НДБ в РМ, преподовател в 
българския лицей „Васил Левски” гр. Киши-
нев, изнесе доклад на тема „История славяно-
българска – начало на модерното, българско 
образование”. В своето изказване тя разказа 
за преминаването от килийни училища по 
българските земи към светски. Това е било 
необходимо, за да се спре тихата експанзия 
на гръцкото влияние чрез модерните, за вре-
мето си, гръцки училища, в които богатите 
българи изпращат своите синове. Припомни 
за строежа на класните училища в Трявна, 
Копривщица, Пловдив. За създаването на 
даскалоливницата на дядо Славейков, където 
започва за първи път да се подготвят учители, 
преподаващи на новобългарски език. Разказа 
за личността на възрожденския учител, който 
е бил не само преподавател, а и поет, писател 
и революционер – борец за народна свобода.

  След това последваха дебати, в които 
участваха присъстващите на конференцията.

Иван ДУМИНИКА, 

доктор на историческите науки

МАРШРУТИ

ГРЪЦКИ ТУРИСТИ СЕ ВЪЗХИТИЛИ ОТ КИЛИФАРЕВСКИЯ МАНАСТИР

Група граждани от Твърдица наскоро по-
сетихме Килифаревсия манастир и Дебелец. 
В манастира бяхме посрещнати от игуменка-
та. Килифаревският манастир е обявен за па-
метник на културата. Отначало той е бил мъж-
ки, а после го превръщат в женски манастир. 
Игуменката ни запозна накратко с историята 
на манастир „Св. Рождество Богородично”. 
Административно той попада в граници-
те на област Велико Търново. Манастирът е 

от времето на цар Йоан Александър. Около 
1348-1350 г. Теодосий Търновски построил 
над сегашния манастир голяма обител. Той 
търсил усамотено място, удобно за молит-
ви и съзерцания. Царят полагал специални 
грижи за светата обител и в скоро време тя 
се превърнала във важен книжовен център 
на Търновското царство. В манастира пише-
ли книги, превеждали богослужебни книги, 
византийски хроники, съчинявали сборници. 
Така възникнала известната Килифаревска 
школа, чийто книги и преводи достигнали до 
Русия и Сърбия и донесли голяма слава на 
манастира и Св. Теодосий. Към 1360 г. бро-
ят на монасите и книжовниците надхвърлял 
460 души. Тук са получили образованието си 
патриарх Евтимий Търновски, митрополит 
Киприян – патриарх Киевски, роден в Търно-
во, Дионисий – митрополит на Молдова, как-
то и Йосиф Бдински.

При нахлуване на турците през 1393 г. ма-
настирът е разрушен и опожарен. Едва през 
1718 г. в подножието на стария манастир е 
издигнат днешният. Тогава е построена църк-
вата „Рождество Богородично”. През 1840 г. 
Кольо Фичето изгражда трета църква „Свети 
Димитър” – еднокорабна с четири олтара. В 
нея остава вградена старата -  „Рождество 
Богородично”. Тя трябвало да бъде разруше-
на, но когато Кольо Фичето я разгледал, той 
възкликнал: „Този шедьовър не бива да се 
погубва, а трябва да остане за поколенията”. 

Дълго се застояхме и разглеждахме сте-
нописите и слушахме разказа на игуменка-
та. Тя ни каза, че дошли гости от Гърция и, 
разглеждайки манастира, ахнали от възторг 
при вида на стенописите, иконите, олтара. 
„Вие имате огромно богатство и трябва да 
го съхраните” – възкликнали те. „Уви! – каз-

ва нашата екскурзоводка – няма млади хора, 
няма кой да ни наследи и да се грижи за това 
богатство”.

Радка Златева 

Доц. Надежда Кара изнася научен доклад
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РЕШЕНИЯ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ТВЪРДИЦА
Продължава от предишен брой

РЕШЕНИЕ № 440/21.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, 
ал. 1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 
от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно надда-

ване на недвижим имот № 80474.65.3 с площ 7694 кв.м., трайно 
предназначение на територията – земеделска, НТП – нива, шес-
та категория, местност „Ливадите” по КККР на с. Червенаково, 
частна общинска собственост,  АОС № 1722/09.02.2022 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
4,816.00 лв. (четири хиляди осемстотин и шестнадесет лева) за 
описания в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

РЕШЕНИЕ № 441/21.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 2, чл. 27, ал. 4 и ал. 5 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация, 
чл. 34, ал. 4 от Закона за общинската собственост и чл. 50, ал. 3 
т. 3 от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие Община Твърдица да дари на Община Сли-

вен, движима вещ, частна общинска собственост, автобус с ре-
гистрационни номера - СН9581КА, марка - Исузу Евро Тюрко-
аз, тип - Q-BUS31, цвят - жълт, брой места за сядане - 32+1, 
номер на рама - NNAM0ZALE02001789, номер на двигател - 
4HK1700186, вид гориво - дизел, който да бъде използван по 
предназначение.

2. Дарението да се ползва по предназначение за нуждите на 
Община Сливен.

3. Възлага на Кмета на Община Твърдица да извърши всички 
необходими действия за изпълнението на решението.

ПО ДВАНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД
РЕШЕНИЕ № 442/21.04.2022г.

На основание чл. 21, ал.1, т.6 и чл. 52, ал. 1  от  Закона 
за местното самоуправление и местната администрация, чл. 
94, ал.2 и ал.3 от Закона за публичните финанси, и във връзка 
с разпоредбите на Закона за държавния бюджет на Република 
България за 2022 г.

РЕШИ:
1. Приема бюджета на община Твърдица за 2022 г. както 

следва:
 По прихода в размер на 24 703 300  лв.  съгласно   прило-

жение № 1, в т.  ч.:
Приходи за финансиране на делегираните от държавата дей-

ности  17 378 120  лв. в т. ч.:
 - Обща субсидия за делегираните от държавата дейности – 

15 160 882 лв.
 - Преходен остатък – 2 476 449  лв.
 - Чужди средства за училищата по §§88-03 - /-/  259 211 лв.
Приходи за финансиране на местни дейности – 7 325 180  

лв., в т.ч.:
 - Данъчни приходи – 623 557  лв.
 - Неданъчни приходи – 1 528 143  лв.
 - Трансфери за местни дейности- 2 016 000  лв.
- Възстановен трансфер от РИОСВ – 149 160 лв. 
 - Целева субсидия за капиталови разходи – 978 200  лв.
 - Преходен остатък  - 2 030 120  лв.

По разходите в размер на 24 703 300 лв., разпределени по 
функции, групи, дейности и параграфи, съгласно ЕБК за 2022 
г. -  приложение № 2 

- За делегираните държавни дейности – 17 562 412 лв. в т. ч: 
от държавен трансфер- 17 378 120 лв.

-  дофинансиране – 184 292 лв.
- За местните дейности – 7 140 888 лв.

2. Приема поименен списък  за разпределение на разхо-
дите за строителство, основен ремонт и придобиване на дъл-
готрайни  активи  за 2022 г. в размери съгласно приложение 
№ 3 и 3 А.

3.Приема разпределение на преходния остатък към 
31.12.2021г., съгласно приложение   № 4.

4.Приема числеността, средствата за работни заплати и 
разпределението им по месеци за делегираните от държавата 
дейности и местните дейности за 2022 г., съгласно приложе-
ние № 5.

5.Приема следните лимити за разходи:

 5.1.Средства за социално битово и културно обслуж-
ване- съгласно приложение № 6.

 5.2.Средства за представителни разходи  - съгласно 
приложение № 7.

 5.3.Средства за подпомагане разходите за погребения 
-  съгласно приложение № 8.

 5.4.Разходи за подпомагане издръжката на пенсио-
нерски клубове и клуба на инвалида  Твърдица -  съгласно при-
ложение № 9.

 5.5.Разходи за подпомагане дейността на спортни 
клубове и дружества на територията на общината  - съгласно 
приложение № 10.

 5.6.Транспортни разходи от местоживеенето до мес-
тоработата и обратно, когато те се намират в различни населени 
места -  съгласно приложение № 11.

6. Одобрява индикативен разчет на сметките за средства-
та от Европейския съюз, съгласно Приложение № 12.

7. Определя максимален размер на новите задължения 
за разходи, които могат да бъдат натрупани през 2022 г. и 
определя максимален размер на ангажиментите за разходи, 
които могат да бъдат поети през 2022 г., съгласно Приложе-
ние № 13.

8. Приема бюджета на общината по разпоредители с бю-
джети както следва:

Общинска администрация- 9 682 351 лв.;
Кв. Козарево- 382 698 лв.;
Кметско наместничество Близнец и Сърцево- 42 741 лв.;
Кметско наместничество Червенаково- 51 662 лв.;
Кметство с. Жълт бряг – 70 124 лв.; 
Кметство гр. Шивачево – 1 468 388 лв.;
Кметство с. Сборище-  658 956 лв.;
Кметство с. Боров дол- 136 887 лв.;
Кметство с. Бяла паланка – 345 638 лв.;
Кметство с. Оризари -361 433 лв.;
ДПЛУИ  и ДПЛПР гр. Твърдица- 3 785 300 лв.;
СУ гр. Твърдица – 3 882 352 лв.;
СУ гр. Шивачево – 2 287 894 лв.;
ОУ с. Сборище – 816 068 лв.;
ОУ с. Бяла паланка – 425 011 лв.;
НУ с. Оризари – 227 808 лв.;
Исторически музей- Твърдица – 77 989 лв.

9. Приема бюджетна прогноза за местните дейности на 
Община Твърдица за периода 2023-2025 г.

10. Упълномощава кмета на общината да извършва ком-
пенсирани промени:

 10.1. В частта за делегираните от държавата дейности 
– между утвърдените показатели за разходите в рамките на една 
дейност, с изключение на дейностите на делегиран бюджет, при 
условие че не се нарушават стандартите за делегираните от дър-
жавата дейности и няма просрочени задължения в съответната 
делегирана дейност;

 10.2. В частта за местните дейности – между утвърде-
ните разходи в една дейност или от една дейност в друга, без да 
изменя общия размер на разходите;

 10.3. При наличие на свободен финансов ресурс по 
бюджетната банкова сметка на общината заемообразно да се 
ползват финансови средства за разплащания по проектите, по 
които се налага ползването на временни безлихвени заеми.

ПО ВТОРА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

РЕШЕНИЕ № 447/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното са-

моуправление и местната администрация, чл. 27 във връзка с 
чл. 26 т. 3-7 от Закона за социалните услуги, Общински съвет 
-Твърдица                                                                           

РЕШИ:
Създава Съвет по въпросите на социалните услуги в Община 

Твърдица в състав: 
1. Петко Борисов Ненов-заместник- кмет на Община Твър-

дица;
2. Виолета Енчева Дянкова-социален работник в отдел “ИО-

ХУСУСЗ“ от Дирекция “ Социално подпомагане“ град Твърдица;
3. Дияна Величкова Мишинева-главен специалист в отдел 

“Посреднически услуги“ филиал Твърдица от  Дирекция “Бюро 
по труда“ град Нова Загора;

4. Митко Минчев Димитров - НГ “Охранителна полиция“ РУ 
МВР град Твърдица;

5. Живко Георгиев Станев-директор на ДПЛУИ и ДПЛПР град 
Твърдица;

6. Дарина Петрова Лалева - социален работник в социална 
услуга “Асистентска подкрепа“ в Община Твърдица;

7. Величка Алексиева Добрева - специалист социални дей-
ности в Община Твърдица;

8. Марияна Василева Пейчева - социален работник–отговор-
ник на Домашен социален патронаж град Твърдица;

9. Славчо Стефанов Славов - потребител на социалната ус-

луга “Домашен социален патронаж“ град Твърдица.

РЕШЕНИЕ № 448/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 23 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка 

с чл. 197 ал. 3 от Закона за предучилищното и училищно обра-
зование Общински съвет – Твърдица 

РЕШИ:
Приема Годишен план на дейностите за подкрепа за лично-

стно развитие 2021-2022 г.

РЕШЕНИЕ № 449/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 12 от ЗМСМА, Общински съвет 

– Твърдица
РЕШИ:
Приема План за действие на община Твърдица в изпълнение 

на Стратегията за образователна интеграция на деца и ученици 
от етническите малцинства 2021-2022 година.

РЕШЕНИЕ № 450/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 23 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка 

с чл. 197 ал. 1 и ал. 2 от Закона за предучилищното и училищно 
образование Общински съвет – Твърдица 

РЕШИ:
Приема Стратегия за  подкрепа за личностно развитие на 

децата и учениците в община Твърдица 2021-2022 г. 

РЕШЕНИЕ № 451/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 23 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка 

с чл. 196 ал. 1 и ал. 3 от Закона за предучилищното и училищно 
образование Общински съвет – Твърдица 

РЕШИ:
Приема Анализ на потребностите от подкрепа за личностно 

развитие на децата и учениците. 

РЕШЕНИЕ № 452/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 8 от ЗМСМА, Общински съвет 

– Твърдица 
РЕШИ:
1. Дава мандат на г-н Атанас Христов Атанасов кмет на Об-

щина Твърдица, да представлява Община Твърдица пред „В и К-
Сливен“ ООД на предстоящото на 15.07.2022 г. /петък/ от 11.00 
часа извънредно общо събрание на „В и К-Сливен“ ООД, а при 
невъзможност от негова страна да присъства,  да бъде заместен 
от г-н Антон Ганчев Драганов зам.кмет на Община Твърдица.

2. Определя представителя на Община Твърдица  да гласува 
по определения предварително дневен ред, както следва:

По т.1 Вземане на решение за освобождаване на Управителя 
на „Водоснабдяване и канализация- Сливен“ ООД – да гласува 
„ЗА“

По т.2 Решение за избор на нов Управител на „Водоснабдя-
ване и канализация- Сливен“ ООД. - да гласува „ЗА“

По т. 3 Решение за сключване на договор за възлагане на 
управлението с новоизбрания Управител, на основание чл. 137, 
ал. 1, т. 5  и ал. 4 от Търговския закон, във връзка с чл. 15 от 
Закона за публичните предприятия, чл. 25, т. 8 и чл. 52, ал. 1 от 
Правилника за прилагане на Закона за публичните предприятия 
и чл. 21 от Учредителния акт на дружеството - да гласува „ЗА“

3. Упълномощава представителя на Община Твърдица  да по-
дпише протокола от проведеното извънредно общо събрание на 
„В и К-Сливен“ ООД

РЕШЕНИЕ № 453/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, и чл. 8, ал. 4 от Наред-
бата за командировките в страната, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
Приема отчета за получените командировъчни пари от кме-

та  на община Твърдица, за периода от 01.01.2022 година до 
31.03.2022 година, в размер на 30 /тридесет/ лева.

РЕШЕНИЕ № 454/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и т. 8 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, Общински съвет 
гр.Твърдица

РЕШИ:
1. Отпуска еднократна финансова помощ на Стойка Стояно-

ва Андреева от гр.Твърдица, Община Твърдица в размер на 500 
(петстотин) лв.

2. Сумата в размер на 500 лв. да бъде отнесена в дейност 
122 ”Общинска администрация” § 42-14 „Други помощи по ре-
шение на Общински съвет”, след намаляване с 300 лв. на § 97-
00 „Резерв на непредвидени и неотложни разходи ” - местни 
дейности.

3. Упълномощава кмета на общината да извърши промените 
по общинския бюджет.

РЕШЕНИЕ № 455/03.06.2022г.
На основание чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собстве-
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ност, във връзка с чл. 21, ал. 2 и чл. 52, ал. 5, т. 1 и т. 2 от За-
кона за местното самоуправление и местната администрация, 
Общинският съвет

РЕШИ:
1. Приема актуализация в Програма за управление и разпо-

реждане с имотите – общинска собственост в община Твърдица 
през 2022 г., съгласно приложение № 1.

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от разпореждането да се използват за изпълнение на дей-
ности от местно значение в съответното населено място. 

РЕШЕНИЕ № 456/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 15, 
ал. 3 и ал. 5 от Закона за устройство на територията, чл. 6, ал. 
1, чл. 8, ал. 1, чл. 34. ал. 2 и чл. 35, ал. 4 от Закона за общинска 
собственост и чл. 53а от НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-

ниците на УПИ IX-1032, кв. 13 собствеността върху 125 кв.м. 
предаваема част от улица с о.т. 75 и о.т. 76 по плана на гр. Ши-
вачево към поземлен УПИ IX-1032, кв. 13 по плана на гр. Ши-
вачево. 

2. Дава съгласие собствениците на УПИ IX-1032, кв. 13 по 
плана на гр. Шивачево да прехвърлят на Община Твърдица, соб-
ствеността върху 17 кв.м. предаваема част от УПИ IX-1032, кв. 
13 по плана на гр. Шивачево. 

3. Обявява за частна общинска собственост, общински имот 
с площ 125 кв.м., представляващи предаваеми части от улица с 
о.т. 75 и о.т. 76 по плана на гр. Шивачево, за които части няма 
съставени актове за общинска собственост. Съгласно чл. 56, ал. 
2 от Закона за общинската собственост – „не се съставят актове 
за общинска собственост за временни постройки, улици, площа-
ди, общински пътища, и други линейни обекти на техническата 
инфраструктура, освен ако в специален закон не е предвидено 
друго”.

7. Приема оценката на общински имот с площ 125 кв.м. опи-
сан в т. 1, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща 
на 525.00 лв. (петстотин двадесет и пет лева), без ДДС.

8. Приема оценката на частен имот с площ 17 кв.м. описан 
в т. 2, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 
71.00 лв. (седемдесет и един лева), без ДДС.

12. Всички разноски по сключване на прехвърлителната 
сделка – административна такса, местен данък, такса вписване 
и др., са за сметка на заинтересованото лице – УПИ IX-1032, кв. 
13 по плана на гр. Шивачево.

13. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

14. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи пред-
варителен и окончателен договор за прехвърляне право на соб-
ственост.

РЕШЕНИЕ № 457/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, чл. 6, ал. 1, чл. 8, ал. 1, 
чл. 34. ал. 2 и чл. 35, ал. 4 от Закона за общинска собственост, 
във връзка с § 8, ал. 2, т. 1 от Закона за устройство на територия-
та и чл. 54а от НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Обявява за частна общинска собственост, общински имот 

с площ 172.5 кв.м., представляващ част от второстепенна улица 
с идентификатор № 72165.505.1812 по КККР на гр. Твърдица, за 
която част няма съставен акт за общинска собственост. Съглас-
но чл. 56, ал. 2 от Закона за общинската собственост – „не се 
съставят актове за общинска собственост за временни построй-
ки, улици, площади, общински пътища, и други линейни обекти 
на техническата инфраструктура, освен ако в специален закон 
не е предвидено друго”.

2. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-
ниците правото на собственост върху общински имот с площ 
172.5 кв.м. предаваема част от второстепенна улица с иденти-

фикатор № 72165.505.1812, за урегулиране на УПИ XXXIII-1809, 
кв. 88 по плана на гр. Твърдица с кадастрален идентификатор № 
72165.505.1809.

3. Приема оценката на част от улица с площ 172.5 кв.м., из-
готвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 724.00 
лв. (седемстотин двадесет и четири лева), без ДДС.

4. Всички разноски по сключване на прехвърлителната 
сделка – административна такса, местен данък, такса вписва-
не и др., са за сметка на заинтересованото лице – собственик 
на УПИ XXXIII-1809, кв. 88 с кадастрален идентификатор № 
72165.505.1809.

5. Възлага на кмета на Община Твърдица да издаде заповед и 
сключи договор за прехвърляне право на собственост на имота.

6. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

РЕШЕНИЕ № 458/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, 
ал. 1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 
от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

 РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно надда-

ване на недвижим имот № 15944.368.12 с площ 789 кв.м., трай-
но предназначение на територията – земеделска, НТП – нива, 
шеста категория, местност „Ходжекиви” по КККР на гр. Твър-
дица, частна общинска собственост,  АОС № 1728/25.03.2022 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
789.00 лв. (седемстотин осемдесет и девет лева) за описания 
в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

След  поименно гласуване от 16 общински съветника, с 16 
гласа „за”, без „против” и „въз-
държали се”  Общински съвет 
Твърдица прие

РЕШЕНИЕ № 459
03.06.2022г.

На основание чл. 21, ал. 1, 
т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 
за местното самоуправление и 
местната администрация, чл. 
35, ал. 1 от Закона за общин-
ската собственост и чл. 53, ал. 
1 и ал. 2 от НРПУРОИ,  Общин-
ски съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продаж-

ба чрез публичен търг с явно 
наддаване на недвижим имот 
№ 72165.502.1003 с площ 460 
кв.м., трайно предназначение 
на територията – урбанизира-
на, НТП – ниско застрояване до 
10 м. по КККР на гр. Твърдица, 
частна общинска собственост,  
АОС № 1727/25.03.2022 г.

2. Одобрява направената 
експертна оценка на стойност 
1,877.00 лв. (хиляда осемсто-
тин седемдесет и седем лева) 
за описания в т. 1 общински 
имот.

3. На основание чл. 52, ал. 

5, т. 1 от Закона за местното самоуправление и местната ад-
министрация, 30 % от постъпленията от продажбата да се из-
ползват за финансиране на изграждането, за основен и текущ 
ремонт на социалната и техническата инфраструктура на тери-
торията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

РЕШЕНИЕ № 460/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, 
ал. 1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 
от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно над-

даване на недвижим имот УПИ-IV, кв. 67 по плана на с. Сборище 
с площ 749 кв.м., отреден за жилищно строителство, частна об-
щинска собственост,  АОС № 1744/18.04.2022 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
2,884.00 лв. (две хиляди осемстотин осемдесет и четири лева) 
за описания в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

Г-н Дяков даде 15 мин. почивка

Мирослав Дяков
/Председател на ОбС-Твърдица/

Кремена Славова
/Протоколчик/

Продължава в следващия брой

ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ ОТ ТВЪРДИЦА И КОТЕЛ 
ОБСЪДИХА ВАЖНИ ВЪПРОСИ НА РАБОТНА 

СРЕЩА В ДРЯНОВО
Бяха обсъдени въпроси  за функциони-

рането на общински предприятия, поддър-
жане на чистота, социални услуги, здравео-
пазване, взаимодействие между Общински 
администрация и Общински съвет, работа с 
граждани, развитие на туризма, политики 

за намаляване популацията на безстопан-
ствени кучета и др. 

Това е втора подобна среща в рамки-
те на няколко дни, след като на 15 юни в 
Дряново  бяха посрещнати г-жа Донка Ми-
хайлова, кмет на община Троян и замест-
ник-председател на Управителния съвет на 
Националното сдружение на общините, и 
кметски наместници от община Троян. 

Обмяната на добри практики с предста-
вители на местните власти от други общини 
е важно за ръководството на Община Дря-
ново и провеждането на тези срещи е из-
ключит елно по лезно в  т ази пос ок а.                                                                       

ОбА

ПОЖАРНИКАРИ НА РСПБЗН-ТВЪРДИЦА 
СПАСИХА 60 ДЕКАРА ОВОЩНА ГРАДИНА 

И 50 ДЕКАРА ЛОЗЯ В ШИВАЧЕВО
Пожарникари на РСПБЗН – Твърдица са 

спасили 60 декара овощна градина и 50 дека-
ра лозов масив в землището на град Шиваче-
во. Сигналът за произшествието е получен на 
17 юни в 16,00 часа. Пожарът е ликвидиран 
своевременно, без да причини преки мате-
риални щети. 

От информационен бюлетин 
на ОДМВР

На 15.06.2022 г.  по случай 53 – та го-
дишнина от основаването на Пртивопожарна 
служба в Твърдица, учениците от ІV – ти „а” 
клас при СУ „Неофит Рилски” с ръководители 
Снежана Горанова и Неделина Сунгурова по-
сетиха РСПБЗН гр. Твърдица. За всички тях 
имаше демонстрация на нов пожарен авто-
мобил марка „Ивеко”. Те са първите, които го 
видяха и имаха възможност да се качат в него, 
да усетят атмосферата на 
тази професия. Винаги 
има какво да научат от 
големите, смели мъже! 
Отново бяхме посрещнати 
радушно, имаше изнесена 
лекция от мл.инспектор Н. 
Горанов.

Учениците останаха 
впечатлени от всичко, 
което чуха и видяха. Има-
ше много въпроси към 
пожарникарите, а един от 
най-важните бе: „Какви 
качества са необходими, 
за да станеш пожарни-
кар?” Тук децата научиха, 
че за да бъдеш добър по-
жарникар трябва да имаш 

непреодолимо желание на учиш тази профе-
сия, да помагаш на хората, да си физически 
силен човек, задължително да работиш в екип 
и да се самообучаваш.

Учениците усетиха на живо  тръпката от 
докосванехто до една от най-хуманните 

Сре щата з авърш и с ъс с ним ки з а с пом ен.                                        

Снежана Горанова

УЧЕНИЦИ ПОСЕТИХА ПРОТИВОПОЖАРНАТА 
СЛУЖБА В ТВЪРДИЦА
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ТВЪРДИЦА ЩЕ ДОМАКИНСТВА 

ЮБИЛЕЙНОТО 50-то ИЗДАНИЕ 

НА „БАЛКАНЪТ ПЕЕ И РАЗКАЗВА“ 

На 2 юни, Спасовден, с. Сборище праз-
нува своя храмов празник. По традиция 
в навечерието на празника в Младежката 
зала на НЧ ”Просвета 1910” с. Сборище се 
проведе празничен концерт. 

Гости на празника бяха кметът на об-
щината  Атанас  Атанасов,  Петко Борисов 
– зам.-кмет на Община Твърдица, Антон 
Драганов – зам.-кмет на Община Твърдица, 
кметове на населени места в общината, об-
щински съветници, директори на учрежде-
ния, жители и гости на селото.

Приветствие към всички присъстващи 

поднесоха кметът на с. Сборище  Злати Зла-
тев и кметът на община Твърдица  Атанас 
Атанасов.

В празничната програма взеха учас-
тие самодейците при НЧ ”Просвета 1910”,  
с. Сборище, деца от ДГ ”Брезичка”, с. 
Сборище,  танцов състав при Социален 
дом гр. Твърдица  и самодейните със-
тави на НЧ ”Пробуда 1928” с. Оризари, 
НЧ”Просвета1898” гр. Шивачево, НЧ ” Паи-
сий Хилендарски 1928” с. Червенаково, НЧ 
”Светлина1872“ с. Кортен.

В деня на празника бе отслужена Бо-
жествена Света 
литургия в цър-
ковния храм 
на селото. Све-
щ е н о и к о н о м  
Цветан отслужи 
празничен во-
досвет и освети 
курбана, който 
беше даден за 
здраве на насе-
лението.

Дора 
СТОЯНОВА

Снимки: 
Станчо ДИЧЕВ

С ВОДОСВЕТ, КУРБАН И ПРАЗНИЧЕН КОНЦЕРТ 

СБОРИЩЕ ОТПРАЗНУВА СПАСОВДЕН

С МЕЖДУУЧИЛИЩНА ИЗЯВА ПРИКЛЮЧИХА 
РАБОТАТА СИ ПО ПРОЕКТ „ПОДКРЕПА ЗА УСПЕХ“ 

УЧИЛИЩАТА В ОБЩИНАТА
Целта на междуучилищните събития е 

учениците да демонстрират усвоените зна-
ния, умения и личен напредък по време на 
заниманията си по Проекта. По регламент 
участници могат да бъдат ученици от две и 
повече училища от една и съща област или 
от граничещи области, като представят със-
тезания, конкурси, фестивали, театрални 
постановки.  

По решение на РУО беше определено 
домакин на междуучилищната изява в на-
шата община да бъде СУ „Н. Рилски“, като 
останалите училища участваха като гости. 
Децата представиха танци, песни, рецита-
ли, презентации. На събитието присъстваха 
представители на РУО – Сливен, ръководи-

тели на групи за занимания по интереси и 
на групи за допълнителни обучения по Про-
екта, учители от училищата в общината. 

След приключване на проект „Подкре-
па за успех“, през новата учебна година се 
очаква да започнат дейности по нов систе-
мен проект, като продължение на „Подкре-
па за успех“. Предвижда се в заниманията 
да бъдат включени отново деца от уязвими 
общности, с нисък образователен статус на 
семействата, като целта е трайното приоб-
щаване на тези ученици към училищното 
образование и подобряване на образова-
телните им резултати. 

(Соб. Инф.)

ПРОГРАМИ И ПРОЕКТИ

Твърдица беше представена от самодейни 
състави и групи от Народно читалище „Св.
св.Кирил и Методий 1914”. В програмата 
участваха вокална група  „Романс” с ръко-
водител Емил Минев, клуб за народни хора 
„Балканско цвете” и самодеен танцов състав 
с ръководител Велизар Василев. Изявиха се 
и  възпитаниците на музикална школа с ръко-
водители Георги Георгиев и Стоян Христанов.

От 2012 г. празникът има летописна кни-
га по инициатива на организаторите на Еле-
на. Тази година кметът на Трявна я предаде 
на кмета на Котел, който по традиция връчи 
знамето на празника на представителите на 
следващия град домакин – Твърдица.

Кметът на Твърдица Атанас Атанасов прие 
с чест и удоволствие знамето на празника, 
символ на обединението на балканските гра-
дове, символ на родолюбието и народното 
творчество и обеща да го пази, за да може 

през 2023 г. всички да се поздравят с 50 – го-
дишният юбилей на „Балканът пее и разказва” 
в град Твърдица.

Празникът в този си формат е успешен и 
се радва на високо признание. Ежегодното му 
провеждане е най – доброто доказателство, че 
е избрана една чудесна форма за популяри-
зиране на съхраненото духовно богатство на 
градовете на юг и на север от гордия Балкан. 
Народните традиции и обичаи не са забраве-
ни. Вековни легенди и предания, героични ис-
тини за горди и свободолюбиви балканджии 
се предават от поколение на поколение, което 
е залог за тяхната непреходност. Фестивални-
ят форум показва  и е пример как изкуството 
може да обединява, да гради мостове и да 
създава приятелства. 

Нели ДЕНЕВА
Соня ЙОРДАНОВА

Снимки Станчо ДИЧЕВ

ОТ 22 ГОДИНИ СЪБОРЪТ В БЯЛА ПАЛАНКА 
НОСИ РАДОСТ И НАСТРОЕНИЕ НА ХОРАТА

На 28.05.2022  се проведе традиционният 
Летен събор на село Бяла паланка.  Съборът  
е възстановен през 2000 г. от Юсеин Сюлей-
манов, тогавашен кмет на Бяла паланка, с 
участието на местни и гостуващи фолклорни 
състави. Възстановени са и традиционните 
народни борби. Този празник вдъхва  живот  
на местните традиции и обичаи, изгражда об-
лика на Бяла паланка. Вече 22 години Летни-
ят събор  носи много положителни емоции, 
много настроение  на хората в селото,  отваря 
сърцата им за повече радост и доброта.

Тази година официални гости на празника  
бяха Атанас Атанасов, кмет на община Твър-
дица, Мустафа Мустафов – областен предсе-
дател на ДПС, общински съветници, кметове 
на селища от общината. 

Приветствие към 
жителите и гостите на 
Бяла паланка подне-
соха кметът на селото 
Емегюл Адемова, кме-
тът на общината  Ата-
нас Атанасов и  Мус-
тафа Мустафов.  В 
празничната програма 
участваха самодейни 
състави при читали-
щата от Бяла паланка, 
Шивачево и Твърдица.  
Стихотворение за Бяла 
паланка изпълниха 
Мерве и Мелда Беки-

рови.  Наблюдавахме прекрасните изпълне-
ния на танцовите  състави при НЧ „Просвета 
1898”- гр.Шивачево , НЧ”Св.Св. Кирил и Ме-
тодий 1914” и клуб за народни хара „Бал-
канско цвете”, група „Романс“, гр. Твърдица. 
Всички участници в събора получиха грамоти.  

По традиция, след обяд, се проведоха на-
родни борби. В тях взеха участие над 30 бор-
ци, в категории за деца, юноши, мъже и жени. 
Състезателките при жените бяха от клуба по 
борба на Станка Златева. Всички участници 
получиха награди. Първо място, в категория 
мъже над 90 кг - Баш и голямата награда коч, 
спечели Мирослав Гешев от гр. Пловдив. 

Сашка СИКОРОВА


